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Met uw brief van 4 juli 2001 heeft u mij een reactie gevraagd op een brief van  
Deloitte en Touche inzake de huisvestingproblematiek van scholen verbonden aan 
Justitiële instellingen.  
De beantwoording van uw brief is ernstig vertraagd in verband met de vormgeving 
van de regeling door het ministerie van Justitie, en de noodzakelijke contacten 
daarover met de betrokken gemeenten.  
 
Op 24 augustus jl. zijn er over dit onderwerp schriftelijk vragen gesteld door de leden 
Rietkerk en Mosterd. Met mijn brief van 20 september jl. heb ik u daarop, mede 
namens de staatssecretaris van Justitie, geantwoord.  
 
In het algemeen gaat het over de huisvestingsproblematiek van scholen die 
onderwijs verzorgen aan pupillen uit particuliere justitiële jeugdinstellingen.   
Een aantal gemeenten met een dergelijke instelling heeft aandacht gevraagd voor 
deze problematiek. 
In mijn brief van 3 oktober 2000 (Kamerstukken II, 2000-2001, 27 400 VIII, nr.5) heb 
ik de Kamer meegedeeld dat er een oplossing is gevonden voor de problemen. 
De huidige, op globaliteit gebaseerde bekostigingsystematiek via het gemeentefonds 
wordt gehandhaafd, maar aangevuld met een gerichte aanpak.  
Besloten is dat vanaf 2001 een extra vergoeding aan de gemeenten beschikbaar zal 
worden gesteld.  
In juli van dit jaar is de desbetreffende gemeenten om informatie gevraagd. Na de 
zomer is deze informatie verwerkt.  
In oktober heeft het ministerie van Justitie alle gemeenten geïnformeerd over de 
regeling en de bedragen voor het jaar 2001 beschikbaar gesteld. 
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De vergoeding voor het jaar 2002 zal plaatsvinden nadat de capaciteit van de 
inrichtingen voor het jaar 2002 is vastgesteld. Dit vindt begin 2002 plaats.   
 
In de brief van Deloitte en Touche, geschreven namens 6 gemeenten,  komen meer 
specifiek de volgende aspecten aan de orde: 
• Een aantal gemeenten vraagt een bijdrage voor investeringen die zijn gedaan 

sinds de decentralisatie van de onderwijshuisvesting.  
Met ingang van 1 januari 1997 is de verantwoordelijkheid voor de 
onderwijshuisvesting gedecentraliseerd naar de gemeenten. Tegelijkertijd is het 
budget dat hiermee samenhangt, overgeheveld naar het gemeentefonds.  
Naast de uitkering uit het gemeentefonds ontvangen de betrokken gemeenten met 
ingang van 2001 een extra vergoeding. 
Gelet op de hoogte van de vergoeding en de gangbare periode van afschrijving van 
investeringskosten (gemiddeld 40 jaar) is mijns inziens de geschetste problematiek 
hiermee op adequate wijze opgelost. 
  
• Gemeenten hebben een voorkeur om de verantwoordelijkheid voor deze scholen 

neer te leggen bij het Ministerie van Justitie. 
Dit zou betekenen dat voor een beperkt aantal scholen geld uit het gemeentefonds 
gehaald moet worden.  
Om de knelpunten rond de huisvestingsproblematiek van dit soort scholen op te 
lossen is een aantal varianten ontwikkeld. Hierover is overleg gevoerd met alle 
betrokken partijen, waaronder de VNG. Daarnaast heeft de VNG nog afzonderlijk 
overleg gevoerd met de betrokken gemeenten en een aantal opties besproken.     
Uiteindelijk is er voor gekozen de systematiek van het gemeentefonds intact te laten.  
Daarnaast ontvangen de gemeenten die een particuliere justitiële jeugdinstelling op 
hun grondgebied hebben, een extra vergoeding. Dit als tegemoetkoming voor de 
kosten in verband met de specifieke problemen waarmee een gemeente bij de 
huisvesting van dergelijke leerlingen wordt geconfronteerd.  
Door de staatssecretaris van Onderwijs, Cultuur en Wetenschappen is een bedrag 
vrijgemaakt. Het ministerie van Justitie stelt dit in de vorm van een bedrag per 
leerling aan de gemeenten beschikbaar.  
 
• De gemeente Lichtenvoorde moet een status aparte krijgen.   
Het betreft hier een meningsverschil tussen een individuele school en de gemeente. 
Het onderwijs aan de leerlingen van het justitieel jeugdinternaat wordt verzorgd door 
een VBO-school.  
De VBO-school wil dat de gemeente, bij de bepaling van de ruimtebehoefte van de 
school, uitgaat van een genormeerde groepsgrootte die hoort bij het ZMOK-
onderwijs. De gemeente maakt bij de bepaling van de ruimtebehoefte gebruik van de 
normering zoals die hoort bij een VBO-school.  
Dit meningsverschil tussen de gemeente en het schoolbestuur heeft (helaas)  geleid 
tot een rechtsgang. De Raad van State heeft uitspraak gedaan en de gemeente in 
het gelijk gesteld. 
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De manier waarop de regeling werkt, waarbij de gemeenten een extra vergoeding 
krijgen, wordt gedurende een periode van vier jaar gevolgd en vervolgens 
geëvalueerd. 
 
 
Afhankelijk van de uitkomst van deze evaluatie zullen zo nodig nadere voorzieningen 
worden getroffen. 
 
 
Mede namens de staatssecretaris van Justitie 
 
 
de staatssecretaris van Onderwijs, Cultuur en Wetenschappen, 
 
 
 
 
 
 
(drs. K.Y.I.J. Adelmund) 
 
 
 
 
 
 


